
Beantwoording vragen raad n.a.v. programmabegroting 2024-2027

Partij-nr Vraag Antwoord Portefeuillehouder

GB 1 Aanbiedingsbrief: Waarom een nieuw en uitvoerbaar 

Toekomstprofiel 2.0.? De suggestie dat het huidige  

toekomstprofiel onvoldoende bij de raad leeft herkennen wij 

niet (Aanbiedingsbrief, blz. 7). 

Eén van de vervolgacties in het toekomstprofiel is het verder concretiseren van het vastgestelde 

toekomstprofiel t.b.v. raad, college en organisatie. Op verschillende sleutelposities zijn nieuwe 

mensen benoemd: burgemeester, gemeentesecretaris,  leidinggevenden en nieuwe raadsleden). 

Daarnaast zijn er nieuwe inzichten ontstaan over onze positie in de regio. Het is tijd om het 

toekomstprofiel te herijken naar een uitvoerbaar toekomstprofiel 2.0. 

H.M. Ostendorp

GB 2 Aanbiedingsbrief: Bij het speerpunt gezonde leefstijl wordt de 

startnotitie en keuzenotitie sport en gezondheidsbeleid 

genoemd.  Tijdens de behandeling van deze notitie in de 

besluitvormende raad van 4 juli 2023 zijn twee amendementen 

aangenomen. De uitwerking van deze amendementen vinden 

wij niet terug in de begroting (Aanbiedingsbrief, blz. 6). 

Waarom niet?

Op dit moment geven we uitvoering aan de amendementen. Daarnaast is de aanbiedingsbrief 

een globale inleiding op de begroting. Het is niet een sluitend overzicht van alle werkzaamheden.

Financieel zijn de amendementen verwerkt. Door amendement 2 is 

€ 10.000 verwerkt in de exploitatie. Doordat het bedrag lager is dan de grens waarop we 

rapporteren, is deze niet benoemd. Amendement 3 is verwerkt door het het storten van € 

275.000 in de nieuwe reserve 'beweegvriendelijke leefomgeving' (zie pagina 91).

E.M. de Bas

GB 3 Aanbiedingsbrief: De afgelopen jaren zijn diverse pogingen 

gedaan om de organisatie op orde te brengen. Nu wordt 

opnieuw een poging gedaan. Hiervoor wordt een budget van 

maximaal € 500.000 (gespreid over 2 jaar) gevraagd. Kan een 

indicatie gegeven worden waaruit deze € 500.000 is 

opgebouwd (Aanbiedingsbrief , blz. 6). Mogen we concluderen 

dat hiermee de basis eind 2025 op orde is (Organisatie, blz. 

9)?

Het budget is bedoeld om te investeren in onder andere het verbeteren van processen, integraal 

werken, (be)sturen, prioritering, ambtelijke advisering en digitalisering.Samen met de nieuwe 

gemeentesecretaris gaan we aan een realistisch plan werken, de zogenoemde routekaart. Eind 

2025 heeft de organisatie een stevig fundament gelegd. Wel is het zo dat een organisatie nooit 

stilstaat en er enorme uitdagingen liggen om de structurele krapte op de arbeidsmarkt. 

Ontwikkelen en basis op orde houden, blijft altijd een belangrijk thema om verder te kunnen 

werken aan een wendbare en toekomstbestendige organisatie. 

H.M. Ostendorp

GB 4 Organisatie: Geconcludeerd wordt dat de gemeente Buren qua 

formatie aan de onderkant zit in vergelijking met andere 

gemeenten (gemiddeld 14 FTE minder dan andere 

gemeenten). Is bij deze vergelijking rekening gehouden met 

inbesteden en uitbestede taken ( bijvoorbeeld IBOR aan de 

Avri). Wat betekent dit beeld i.r.t. vergelijkbare gemeenten in 

de regio zoals Neder-Betuwe?

Deze conclusie is gebaseerd op de personeelsmonitor van het A&O fonds. Hierin wordt de 

formatie van Buren vergeleken met gemeenten van vergelijkbare grootte. Er wordt geen rekening 

gehouden met bijzonderheden van specifieke gemeenten. Daamee geven de resultaten van 

deze personeelsmonitor een indicatie van het fte in relatie tot het aantal inwoners. De specifieke 

vergelijking met de gemeente Neder-Betuwe is niet gemaakt. Het uit te voeren peilstokonderzoek 

in 2024 geeft een gedetailleerder beeld van wat er nodig is aan formatie voor Buren. 

H.M. Ostendorp

GB 5 Organisatie: Wij gaan in 2024 en 2025 onze processen 

beschrijven en versimpelen. In de tweede helft van 2024 wordt 

het huidige beleid ten aanzien van kerngericht werken 

geëvalueerd. Vervolgens wordt in 2025 een nieuw beleidsplan 

“kerngericht werken 2.0” geformuleerd. Niet alleen zal het 

invoeren van kerngericht werken grote invloed hebben op de 

huidige procesgang (wat zal inhouden dat de processen 

opnieuw beschreven moeten worden). Hoe wordt hiermee 

omgegaan in het overgangsjaar 2025 als een eerste aanzet 

gegeven wordt aan de inrichting van kerngericht werken en 

ondertussen de huidige procesgang nog uitgangspunt is voor 

de procesbeschrijvingen?

In 2024 vindt de evaluatieplaats van het huidige beleid van kerngericht werken. Dit vormt de 

basis van kerngericht werken 2.0. In 2025 gaan wij hier in onze werkwijze al mee aan de slag. Dit 

loopt parallel met het beschrijven van de processen in 2025. Zo kunnen we de opgedane 

ervaringen hierin meenemen.

H.M. Ostendorp en 

K.A. Maier
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GB 6 Programmaplan wonen en werk, recreatie :Verder zorgen we 

voor een structurele oplossing voor het verkeersknelpunt 

Vogelenzangseweg in Lienden. Dit knelpunt loopt al vanaf de 

realisatie van het winkelcentrum. Het lijkt er op dat de 

daadwerkelijke uitvoering weer in de tijd wordt doorgeschoven. 

Waarom wordt dit knelpunt niet bij voorrang opgepakt? 

In het GVVP zijn prioriteiten aangegeven. Deze houden we aan en werken we uit. Dit geldt ook 

voor de Vogelenzangseweg. Hier wordt eind oktober geteld. Op basis daarvan worden de 

vervolgstappen genomen. 

J.P. Neven

GB 7 Programmaplan wonen en werk, recreatie: Wanneer wordt het 

omgevingsprogramma uiterwaarden opgestart? 

Het college heeft in mei de opzet van het omgevingsprogramma vastgesteld. Hierover wil het 

college advies ontvangen van de raad. De raad heeft dit advies nog niet gegeven. Daarom zijn er 

nog geen omgevingsprogramma's opgestart. Wel is er budget opgenomen in de 

meerjarenbegroting om deze programma's op te stellen. Het opstellen van het 

omgevingsprogramma 'Eiland van Maurik' heeft onze hoogste prioriteit. De verwachting is dat 

deze in 2024 kan worden opgesteld.

In het voorstel van het college is geen omgevingsprogramma 'Uiterwaarden' opgenomen. Het 

college verwacht dat de Uiterwaarden voldoende aan bod komen in de omgevingsprogramma's 

'Eiland van Maurik' en 'het buitengebied'. Het ligt voor de hand om het calamiteitenplan op te 

nemen in het omgevingsprogramma 'Eiland van Maurik'. 

J.P. Neven

GB 8 Programmaplan wonen en werk, recreatie : In 2024 starten we 

met de uitvoering van de diverse onderdelen van het 

warmteplan 2024 -2026 en het uitvoeringsplan klimaatadaptie 

deel 2. De fractie heeft al eerder verzocht om een toelichting 

op het proces. Wanneer moet wat gebeuren bij dit onderdeel 

van het klimaatbeleid  en wie heeft welke rol?

Het warmteplan 2024-2026 is nog in ontwikkeling. We hebben een beeldvormende avond met u 

ingepland op 26 oktober. Hier geven we een toelichting over de opzet en aanpak van het 

actualiseren van het warmteplan. Het uitvoeringsplan klimaatadaptatie deel 1 is al door de raad 

vastgesteld en wordt nu uitgevoerd.

Uitvoeringsplan klimaatadaptatie deel 2 is daar een onderdeel van en is gericht op de 

hoofdonderwerpen: groene inwonersparticipatie, wonen en bouwen én bedrijventerreinen. 

Klimaatadaptatie deel 2 is nog in ontwikkeling.

 

Het eerste onderdeel dat wordt opgepakt voor groene inwonersparticipatie is het beleid over 

geveltuinen. Dit doen we om inwoners hierin tegemoet te komen en duidelijke richtlijnen te 

bieden. Voor het onderdeel wonen en bouwen speelt de uitvoering van de landelijke maatlat 

'groene klimaat adaptieve gebouwde omgeving', die wij regionaal of lokaal kunnen oppakken. 

Daarnaast kijken we naar bedrijventerreinen als versteende omgevingen waar relatief veel 

hittestress en wateroverlast wordt ondervonden.

Het uitvoeringsplan klimaatadaptatie deel 2 wordt in maart 2024 aan u voorgelegd. 

E.M. de Bas

GB 9 Programmaplan fysieke leefomgeving: In het voorjaar heeft de 

gemeenteraad bij het vaststellen van het beleidskader kleine 

windmolens vastgesteld dat voor de grotere fruitbedrijven dit 

beleidskader in koude perioden onvoldoende rendement 

opleveren. Middels een motie is het college o.a. verzocht om 

aanvullende manieren (niet zijnde windmolens) voor het 

opwekken van duurzame stroom en de mogelijkheden voor de 

opslag van te veel aan opgewekte stroom te onderzoeken. De 

resultaten van dit onderzoek diende voor eind september 2023 

met de gemeenteraad te worden gedeeld. Wanneer kunnen wij  

het onderzoek naar de mogelijkheden hiervan tegemoet zien?? 

Via een RI-brief (D.164591) bent u geïnformeerd over de voortgang van de verkenning van 

hogere kleine windmolens. Daarin staat dat het wachten is op de provincie en haar beleid voor de 

natuurvergunning. De overige onderdelen van de motie zijn opgepakt. De verkenning kleine 

windmolens had prioriteit. Als het gaat om de natuurvergunning vindt er een onderzoek plaats 

naar de effecten van kleine windmolens op bijvoorbeeld vogels en vleermuizen. In afwachting 

van de resultaten van dit onderzoek en een eventuele aanpassing van beleid is de afgifte van de 

noodzakelijk natuurvergunning door de provincie opgeschort. In afwachting hiervan is ook het 

bespreken van de verkenning kleine windmolens met de raad aangehouden.

E.M. de Bas
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GB 10 Programmaplan sociaal domein: We monitoren en informeren 

over de resultaten die onze preventieaanpak en de 

transformatie sociaal domein opleveren.  De preventieve 

aanpak wordt op diverse onderdeel in de programmabegroting 

ingezet. Ondanks toezeggingen is de gemeenteraad tot op 

heden niet of nauwelijks geïnformeerd over de 

preventieaanpak. Waarom niet? Preventie loopt als rode draad 

door het coalitieakkoord. Wij moeten als gemeenteraad onze 

controlerende rol kunnen uitoefenen. 

Het gehele transformatieprogramma is geënt op preventie. Met de herijking van het 

transformatieprogramma sociaal domein volgt een voorstel hoe de gemeenteraad hierover 

(waaronder preventie in de breedte) op de hoogte wordt gehouden. Met dit voorstel houden we u 

op de hoogte van de stand van zaken. Daarin krijgt preventie een prominente plek. Bovendien is 

de raad recent geïnformeerd over verschillende ontwikkelingen. Dit gebeurde tijdens de 

beeldvormende avond sociaal domein op 26 september 2023.

M.Bettink-Pierik

GB 11 Programmaplan sociaal domein: Sinds het voorjaar 2023 

hebben we een lokaal dashboard voor het sociaal domein 

waarin op een overzichtelijke wijze het gebruik van onze 

voorzieningen en kosten in beeld hebben. We werken aan een 

gemeentebreed dashboard zodat we ook domeinoverstijgend 

een beter beeld hebben. Daarnaast werken we op regionaal 

niveau aan een regionaal dashboard zodat onze gegevens 

vergeleken kunnen worden met andere gemeenten in de regio.  

Het dashboard zou ook bedoeld zijn om sturingsinformatie 

voor de gemeenteraad op te leveren en hiermee ook grip te 

verkrijgen. Wat is hiervan op dit moment de status?

Het dashboard sociaal domein is in het voorjaar 2023 gereed en in gebruik genomen. De 

gemeenteraad is op basis van data uit dit dashboard bijgepraat over de ontwikkelingen. Dit 

gebeurde tijdens de beeldvormende avond van 26 september 2023. Daarnaast is op basis van 

dit dashboard de begroting 2024 opgesteld. Met de herijking van het transformatieprogramma 

sociaal domein volgt ook een voorstel hoe de gemeenteraad op de hoogte wordt gehouden over 

de voortgang.  Regionaal wordt er samen gewerkt aan een voorstel voor een regionaal 

dashboard. Dat begint met overeenstemming tussen de diverse samenwerkende gemeenten en 

regio Rivierenland over het doel van het dashboard, de functionaliteiten en welke aanbieder dit 

het beste kan leveren. Dit is een langdurig proces, maar zitten nu nog in het beginstadium. 

M.Bettink-Pierik

GB 12 Programmaplan sociaal domein: We hebben de begroting voor 

2024 op onderdelen aangescherpt om ervoor te zorgen dat er 

(niet net als voorgaande jaren) bij de jaarrekening een (te 

groot) overschot ontstaat. Zie onze vraag onder 3. Waarom 

geen reële ramingen?

Er is altijd reëel geraamd. We deden dit met de informatie die we beschikbaar hadden. Het 

dashboard sociaal domein verstrekt ons meer informatie, waarmee we nog reëler kunnen ramen.

M.Bettink-Pierik

GB 13 Programmaplan sociaal domein: Reëel ramen WMO. Met deze 

mutaties resteert een tekort op Wmo dat we afdekken met de 

overschotten bij Jeugd. Waarom deze gekunstelde 

benadering?   Wij willen zoveel mogelijk uitgaan van reële 

ramingen (voor zover mogelijk) per taak. Dat geeft ook een 

beter inzicht bij de verschillende onderdelen en de 

noodzakelijke maatregelen.

Het gaat om een eenmalige structurele mutatie van overschot Jeugd om een tekort op Wmo af te 

dekken. Hiermee zorgen we ervoor dat we de komende jaren een reële raming kunnen maken 

per taakveld. 

M.Bettink-Pierik

GB 14 Programmaplan sport, cultuur en onderwijs: Wat is op dit 

moment de uitvoeringsstatus van de amendementen startnotie 

Sport en Gezondheid?

Er wordt op dit moment onderzoek gedaan naar hoe we hier precies invulling aan kunnen geven. 

Zie de RI-brief van 11 september 2023 (D.162964).

E.M. de Bas
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GB 15 Programmaplan sport, cultuur en onderwijs: Binnen Beusichem 

zijn zorgen over de geplande woningbouwplannen in relatie tot 

de beschikbare capaciteit op de basisschool. Verzoek: graag 

hebben we dan ook inzicht in de uitkomst (en de 

consequenties) van de recente leerlingenprognoses, uitgesplist 

naar kern.  Ook de beschikbaarheid op termijn van sociale 

voorzieningen als huisarts en tandarts zijn een bron van zorg 

bij de inwoners.  Zijn bij de ontwikkelingen van de 

bouwplannen met deze zorgen rekening gehouden en hoe kijkt 

het college tegen deze zorgen van de inwoners aan?

De meest recente leerlingenprognoses maken onderdeel uit van het nog te actualiseren IHP. De 

aanbesteding van de herziening van het IHP staat voor januari 2024 gepland. In het IHP zijn de 

leerlingenprognoses per kern uitgeplitst. In de leerlingeenprognoses en het IHP nemen wij de 

geplande woningbouwplannen mee.  Beschikbaarheid op termijn van voorzieningen als huisarts 

en tandarts is geen onderdeel van een nieuwbouwplan. Nederland kent vrije vestiging. Voor het 

overige is deze vraag een politieke vraag. 

J.P. Neven en 

M.Bettink-Pierik

GB 16 Programmaplan inwoners, bestuur en veiligheid: We evalueren 

de strategische opgaven en werken deze waar nodig bij. Hoe 

gaan we dit evalueren? Hier is toch vooral de gemeenteraad 

aan zet.

Ja, we zijn aan de slag gegaan met het evalueren van de strategische opgaven. Dit doen we met 

college, raad en de organisatie. Dit onderzoek heeft plaatsgevonden via een een enquête en een 

verdiepend interview met de fractievoorzitters. Op verzoek van de fractievoorzitters gaat de 

evaluatie op een andere wijze plaatsvinden. Er moet nog een trialoog plaatsvinden om met raad, 

college en MT de strategische opgaven te evalueren. 

H.M. Ostendorp

GB 17 Programmaplan inwoners, bestuur en veiligheid: Met 

betrekking tot de gemeenschappelijke regelingen wordt, in 

samenwerking met onze regiogemeenten, een nieuwe nota 

verbonden partijen vastgelegd. Wordt hiermee de 

implementatie van de nieuwe wet gemeenschappelijke 

regelingen bedoeld?

Een nota verbonden partijen meldt onder andere welke vormen van verbonden partijen er zijn en 

hoe deze zijn georganiseerd. De huidige nota wordt geëvalueerd op basis van de nieuwe 

uitgangspunten van de Wet gemeenschappelijke regelingen.

H.M. Ostendorp

GB 18 Programmaplan inwoners, bestuur en veiligheid: In 2024 wordt 

het huidige beleid van kerngericht werken geëvalueerd en 

vormen we in 2025 op basis van deze evaluatie een nieuw 

beleidsplan “kerngericht werken 2.0 “ en leggen dit ter 

vaststelling aan de gemeenteraad voor. Mogen wij er van 

uitgaan dat begin 2025 aan de gemeenteraad wordt 

aangeboden? 

De evaluatie van het huidige kerngericht werken vindt plaats in de tweede helft van 2024. De 

uitkomsten hiervan vormen de basis voor het nieuw op te stellen beleidsplan kerngericht werken 

2.0. De planning is dat dit beleidsplan in het tweede kwartaal van 2025 aan u wordt aangeboden. 

H.M. Ostendorp 

GB 19 Programmaplan inwoners, bestuur en veiligheid: Is door de 

verzekeraar een uitkering gedaan voor de kosten 

samenhangend met de data diefstal gedaan? Zo ja, wat is de 

hoogte van dit bedrag, zo nee, wat is hiervan de reden?

We hebben recent bericht gehad van de verzekeraar dat ze de kosten samenhangend met de 

datadiefstal niet gaan vergoeden. Dit is de uitkomst van onderzoek dat ze verricht hebben.

K.A. Maier

GB 20 Bedrijfsvoering (inclusief algemene dekkingsmiddelen): We 

starten eind 2023/begin 2024 met een (externe) 

subsidieadviseur (subsidioloog). De informatie spreekt zich 

tegen in wanneer wat wordt opgepakt. Wat gebeurt er nu op dit 

gebied? 

We onderzoeken de mogelijkheid tot aansluiting bij een subsidiesamenwerkingsverband van 

verschillende gemeenten. In Q4 van 2023 is duidelijk of en zo ja onder welke voorwaarden we 

toe kunnen treden.

K.A. Maier
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GB 21 Leges: De leges voor 2024 worden aangepast aan de nieuwe 

Omgevingswet en de Wet Kwaliteitsborging Bouwen die beiden 

in 2024 ingaan. Kunnen de achtergronden van deze 

voorgestelde aanpassingen en dan met name de 

kostenopbouw worden toegelicht?

De Kostenonderbouwing: Voor ieder produkt/dienst is in beeld gebracht hoeveel tijd aan het 

produkt wordt besteed, en of dit door gemeente of ODR wordt gedaan. Deze tijdsbesteding is 

vermenigvuldigd met het uurtarief (inclusief overhead) van de medewerker die dit produkt 

verzorgt. De kostendekkendheid van de leges voor 2024 komt uit op 86%. (Was in 2022 93%) 

We hebben een marge ingebouwd omdat sommige diensten 'nieuw' zijn. Deze diensten worden 

extra gemonitord in 2024. De marge is ook van belang omdat er grote projecten op stapel staan 

waar veel bouwkosten mee gemoeid zijn, zoals de zonneparken. De gemeente mag immers 

geen winst maken op de leges. De kostendekkendheid is ook lager dan in het verleden omdat 

voorkabels- en leidingen is aangesloten bij de regionale kostendekkendheidsberekening. De 

kostendekkendheid van totale legesverordening mag niet hoger zijn dan 100%. 

Voor meer informatie over de wetten kunt u kijken op www.aandeslagmetdeomgevingswet.nl. 

Daarnaast krijgt u bij het vaststellen van de legesverordening een verdere toelichting op de 

aanpassingen.

K.A. Maier

GB 22 Verbonden partijen: Bij de AVRI houdt ruim 4,7 miljoen van het 

totale risico van 8, 5 miljoen verband met de stortplaats. Is dit 

nog de actuele situatie?

Het risico voor de stortplaats is een gekwalificeerd risico. Omdat de overdracht ver in de 

toekomst ligt, is er onderzocht wat het meest waarschijnlijke scenario zal zijn. Op basis daarvan 

is het huidige risico bepaald.  

J.P. Neven

GB 23 Grondbeleid: De geldigheidsduur van huidige nota grondbeleid 

is al een aantal jaren verlopen. De omstandigheden en 

uitdagingen zijn inmiddels behoorlijk gewijzigd. Wanneer komt 

er een voorstel voor een nieuwe nota grondbeleid?

Ten gevolge van een beperkte personele bezetting is een nieuwe Nota Grondbeleid nog niet af. 

Dat wil echter niet zeggen dat hierdoor gebiedsontwikkeling stagneert en dat er geen ruimte is 

voor een actiever grondbeleid. De Nota Grondbeleid geeft voornamelijk en op hoofdlijnen een 

beschrijving van het instrumentarium dat een gemeente kan inzetten om gebieden in 

ontwikkeling te brengen. Naar verwachting zal aan het einde van het eerste kwartaal van 2024 

een nieuwe Nota Grondbeleid aangeboden kunnen worden.  Dit zal dan met name een 

actualisatie van het instrumentarium zijn naar aanleiding van de nieuwe Omgevingswet. 

Ondertussen is de bestaande Nota Grondbeleid nog geldig.

J.P. Neven 

GB 24 Wet open overheid (WOO): De bijdrage voor 2022, 

beschikbaar gesteld door de rijksoverheid, voor de 

implementatie van de WOO is toegevoegd aan de algemene 

reserve. Argumentatie voor deze stap is dat de GR’en bij de 

gemeente geen beroep doen op de bijdrage waarop zij recht 

hebben voor het implementeren van de WOO. Is dit omdat de 

GR’en geen extra kosten maken voor het implementeren van 

de WOO, of is dat omdat de GR’en niet op de hoogte zijn van 

hun recht op deze vergoeding?

De GR'en zijn op de hoogte dat in de gemeentelijke bijdrage voor de Woo een bedrag is 

opgenomen voor de GR'en. In de begroting 2024 maken de Avri, GGD, VGRZ en RAR melding 

van de Woo. De implementatie ervan wordt meegenomen in de overhead of 

bedrijfsvoeringsparagraaf van hun eigen begroting. In de begrotingen van Werkzaak en de Regio 

Rivierenland wordt nog geen aandacht besteed aan de implementatie van de Woo.

K.A. Maier

Technische vragen:  programmabegroting versus coalitieakkoord. 

GB 25 Afspraak 1.6 We organiseren twee keer per jaar een open 

informatiemarkt voor en door college, raad en organisatie. Het 

afgelopen jaar is dit niet gerealiseerd. We zien dit niet terug in 

de begroting: graag een reactie. 

Het organiseren van twee informatiemarkten per jaar vraagt veel van de organisatie. Vorig jaar 

hebben we dit gecombineerd met een begrotingsmarkt. Dit jaar is dit niet het geval. Als er 

behoefte is, kunnen we dit voor 2024 weer organiseren.

H.M. Ostendorp

GB 26 Afspraak 2.3 Formatie uitbreiding van de ODR met 10 uur per 

week voor een accounthouder ODR.   Is dit gerealiseerd en 

wat kan er aan opbrengst worden gemeld?

Er is per 1 september 2023 een accounthouder ODR / Avri in dienst getreden. J.P. Neven
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GB 27 Afspraak 2.5 Gemeenschappelijke regelingen houden zich aan 

dezelfde kwaliteitseisen als de    gemeente op het gebied van 

communicatie met de inwoners. We hanteren daarbij dezelfde 

communicatiestijlen. Wat is de stand van  zaken?

We houden voor de gemeenschappelijke regelingen dezelfde manier van schrijven aan als 

richting inwoners. Dat betekent schrijven op B1-niveau. De gemeenschappelijke regelingen 

houden deze manier van schrijven ook aan richting inwoners en andere partijen. 

Verder plannen we in 2024 werksessies voor de gemeente en gemeenschappelijke regelingen. 

Deze werksessies richten zich op communicatie met inwoners. Daarnaast willen we in 2024 

gezamenlijke afspraken maken om de eenheid en communicatiestijl te verbeteren.

H.M. Ostendorp

GB 28 Afspraak 3.6 Iedere wethouder is ook kernwethouder. Wat zijn 

de ervaringen?

De ervaringen van de (kern)wethouders worden meegenomen in de evaluatie kerngericht 

werken. Dit staat gepland voor de tweede helft van 2024.

K.A. Maier

GB 29 Afspraak 4.12 Evaluatie van het beleid met betrekking tot 

beheer en onderhoud van onze wegen en nieuwe kaders 

vaststellen. Wat is hiervan op dit moment de status?

Het beheerplan wegen is een onderdeel van het IBOR. In mei 2025 wordt de nieuwe IBOR aan 

de raad aangeboden. Het beheerplan wegen is hiervan de onderligger.

J.P. Neven

GB 30 Afspraak 4.15 We onderzoeken uiterlijk 2023 welke efficiency  

maatregelen mogelijk zijn ten aanzien van de AVRI. Wat is 

hiervan op dit moment de  status?

Momenteel wordt met het huidige DVO de uitvoering van de dienstverlening geëvalueerd. Ook 

kijken we wat er in het DVO 2024 kan worden opgenomen én waar wij kansen zien om dat op 

een andere wijze en tegen lagere kosten te realiseren.

J.P. Neven

GB 31 Afspraak 5.7 In 2022 hebben wij een accommodatiebeleid. 

Wat is op dit moment de status? Zijn er substantiële 

ontwikkelingen te melden?

Op dit moment voeren we de gesprekken met de kernen conform het Uitwerkingskader Vastgoed 

en Accommodatiebeleid dat in het voorjaar 2023 door de raad is vastgesteld. De gesprekken 

worden gevoerd door bureau Spectrum. Zoals toegezegd richting de raad is wethouder Maier bij 

de eerste gesprekken aanwezig geweest. In november ontvangt de raad de eerste RI-brief over 

het verloop tot nu toe.

K.A. Maier

VVD 1 Blz. 14 – Overig A.2. Proces betrokkenheid raad bij 

omgevingsprogramma’s afstemmen: Wanneer gaan we wat 

doen?

Op dit moment is de griffie bezig een datum te plannen voor de beeldvormende raad. Deze 

bijeenkomst gaat over de rol van de raad bij de omgevingsprogramma's.

J.P. Neven

VVD 2 Blz. 14 – Overig C.1. We werken met een programmateam die 

woningbouwlocaties aanjaagt: Zijn dit dezelfde mensen als 

degene die de projecten begeleiden?

Ja, ook de mensen die de projecten begeleiden maken deel uit van het programmateam. J.P. Neven

VVD 3 Blz. 14 – 8.2 Wat kost het?/Grondexploitaties: Wat kopen we 

voor dit geld? Wat is de stand van zaken van de aangenomen 

motie Actief Grondbeleid? Waarom zit er zoveel verschil 

tussen de baten en lasten op wonen en bouwen? Waarom kost 

dat zoveel geld?

In de rekening 2022 is de opbrengst van de grondverkoop Teisterbant verantwoord. De 

toekomstige lasten zijn de te maken uren voor grondexploitaties (niet bedrijven).

Zie voor de stand van zaken van de aangenomen motie vraag 23 van GB.

De baten zijn vooral de opbrengsten van de omgevingsvergunningen. De lasten zijn de totale 

gemeentelijke bijdrage aan de ODR, doorberekende uren en een bedrag van € 128.000 voor 

extra handhaving op ruimtelijke overtredingen voor het omgevingsplan.

K.A. Maier

VVD 4 Blz. 18 – Wat kost het?/2.2. Parkeren: Wat zijn de 1.000 euro 

baten die hier worden begroot?

Dit zijn opbrengsten van gehandicaptenparkeerplaatsvergunningen waar leges aan verbonden 

zijn.

J.P. Neven

VVD 5 Blz. 18 – Wat kost het?/7.3 Afval: Waar blijft het verschil 

tussen baten en lasten van de afvalstoffenheffing en komt die 

eerst bij ons terecht voordat die naar AVRI gaat? Of betreft 

deze post niet de afvalstoffenheffing?

De Avri int namens de gemeente de afvalstoffenheffing. Wij ontvangen deze inkomsten. De 

lasten betalen wij aan Avri. Doordat wij de btw kunnen verrekenen, ontstaat er een positief 

verschil wat ten baten van de algemene middelen van de gemeente komt.  

J.P. Neven

VVD 6 Blz. 18 – Toelichting financiële ontwikkelingen/B. 

wettelijk/noodzakelijk: Wat is de -18 die hier wordt begroot?

Deze mutatie vindt plaats door de besluitvorming over de herbestemming van het gemeentehuis. K.A. Maier
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VVD 7 Blz. 19 – Uitvoeringsprogramma/5.10: Wanneer wordt 

verwacht dat het daschboard Sociaal Domein gereed is? 

Wanneer kan de raad hier meer informatie over verwachten?

Zie antwoord vraag GB 11 M.Bettink-Pierik

VVD 8 Blz. 20 – Overig/C.1.: Wat zijn deze pilots? Hoe zorgen we 

ervoor dat deze pilots zo effectief mogelijk zijn?

Het afgelopen jaar zijn we regionaal bezig met het ontwikkelen van pilots. Het doel hiervan is om 

te experimenteren met alternatieve inkoopinstrumenten. Gemeente Buren is trekker van de Pilot 

BSO+. Dit is een vorm van BSO met extra begeleiding voor kinderen die niet goed tot hun recht 

komen bij de reguliere BSO. Dit is ook ingezet vanuit lokaal beleid, om een kostenbesparing op 

maatwerkvoorzieningen Jeugd te realiseren. Om de effectivieit te waarborgen monitoren wij op 

de volgende indicatoren: 

Aantal aanvragen tot plaatsing KDV+ en BSO+; Aantal goedgekeurde aanvragen plaatsing KDV+ 

of BSO+; Tevredenheid ouders (na 6 maanden) De kosten van de inzet van BSO+ en KDV+; 

Een inschatting van de kosten die gemaakt zouden zijn wanneer dit product niet zou zijn ingezet.

M.Bettink-Pierik

VVD 9 Blz. 20 – Wat kost het? Baten/6.1.: Wat is de verklaring voor 

de forse daling in de komende jaren?

Het grootste gedeelte wordt verklaard door de opvang van Oekraïense vluchtelingen. Deze is nu 

begroot t/m april 2024. Voor 2023 is dit 5,6 miljoen, voor 2024 2 miljoen. Het restant verschil 

wordt veroorzaakt door de verschuivingen van taakvelden. 

M.Bettink-Pierik

VVD 10 Blz. 20 – Wat kost het? Baten/6.6.: Wat is de verklaring van de 

forse stijging in de komende jaren?

In 2023 zijn de taakvelden voor het sociaal domein aangepast. De baten op 6.6 gaan over de 

eigen bijdragen voor de gehandicaptenparkeerkaart en Wmo. In het verleden vielen de kosten 

voor eigen bijdrage Wmo onder (het vervallen) taakveld 6.71 Maatwerkdienstverlening 18+. In 

het verleden stond dit bedrag dus ergens anders begroot. Het is helaas technisch niet mogelijk 

dit in de tabel in de begroting weer te geven.  

M.Bettink-Pierik

VVD 11 Blz. 21 – Wat kost het? Lasten/ 6.1.: Wat is de verklaring voor 

de forse daling in de komende jaren?

Het grootste gedeelte wordt verklaard door de opvang van Oekraïense vluchtelingen. Deze is nu 

begroot t/m april 2024. Voor 2023 is dit 5,6 miljoen, voor 2024 2 miljoen. Daarnaast zijn er in 

2022 en 2023 investeringbudgetten voor ZBB beschikbaar, vanaf 2024 vervallen deze. Het 

restant verschil wordt veroorzaakt door de verschuivingen van taakvelden. 

M.Bettink-Pierik

VVD 12 Blz. 21 – Wat kost het? Lasten/ 6.72a & 6.72.: Wat is het 

verschil tussen jeugdhulp begeleiding en jeugdhulp 

dagbesteding?

Dagbesteding en Begeleiding zijn verschillende producten met verschillende tarieven. 

Begeleiding is een vorm van ambulante hulp, en dagbesteding is op locatie. Ze zijn nu apart 

zichtbaar geworden door de nieuwe taakveldverdeling. 

M.Bettink-Pierik

VVD 13 Blz. 21 – Wat kost het? Lasten/ 6.73a: Waarom wordt er 

momenteel niets begroot m.b.t. pleegzorg en is dit in de 

komende jaren wel het geval?

In 2023 zijn de taakvelden voor het sociaal domein aangepast. 6.73a pleegzorg is een nieuw 

taakveld. In het verleden vielen deze kosten onder (het vervallen) taakveld 6.72 

Maatwerkdienstverlening 18-. We begroten dus wel op pleegzorg, maar het is helaas technisch 

niet mogelijk dit goed zichtbaar in de tabel in de begroting weer te geven. 

M.Bettink-Pierik

VVD 14 Blz. 21 – Wat kost het? Lasten/ 6.71b en c: Wat is het verschil 

tussen beide posten?

Dagbesteding en Begeleiding zijn verschillende producten met verschillende tarieven. Ze zijn nu 

apart zichtbaar geworden door de nieuwe taakveldverdeling. 

M.Bettink-Pierik

VVD 15 Blz. 21 – Wat kost het? Lasten/ 6.74a: Waarom is deze post 

nieuw in de begroting opgenomen? Bestond deze voorheen 

helemaal niet of onder een andere naam?

In 2023 zijn de taakvelden voor het sociaal domein aangepast. 6.74a is een nieuw taakveld. In 

het verleden vielen deze kosten onder (het vervallen) taakveld 6.72 Maatwerkdienstverlening 18-

. Helaas is het technisch niet mogelijk dit goed zichtbaar in de tabel in de begroting weer te 

geven. 

M.Bettink-Pierik

VVD 16 Blz. 23 – Wat kost het? Baten/ 5.6: Wat is de verklaring van de 

stijging in de komende jaren?

Vanaf 2024 worden er meer loonkosten toegedeeld aan het taakveld 5.6 Media. Verder is er 

vanaf 2024 een toename in de lasten voor het doelgroepenbeleid taalhuis.

H.M. Ostendorp

VVD 17 Blz. 23 – Wat kost het? Lasten/ 0.3: Wat is de verklaring van 

de grote van fluctuatie tussen de verschillende jaren?

Dit komt door de ZBB bezuiniging op vastgoed en het extra budget voor tijdelijke inhuur. K.A. Maier
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VVD 18 Blz. 23 – Wat kost het? Lasten/ 5.2: Wat is de verklaring van 

de grote van fluctuatie tussen de verschillende jaren?

In de begroting 2023 zijn de exploitatielasten van sporthal Lignum in Maurik meegenomen. In de 

rekening van 2022 hadden de kosten betrekking op een paar maanden. 

Het verschil tussen de begroting 2023 en 2024 is dat er in 2024 minder uren worden toebedeeld 

aan dit taakveld. 

K.A. Maier

VVD 19 Blz. 23 – Wat kost het? Lasten/ 5.6: Wat is de verklaring van 

de toename in de komende jaren?

De baten voor 5.6 Media blijven vanaf 2024 t/m 2027 €35.000. Hier is geen sprake van een 

toename. Wel is er een toename tussen 2023 en 2022. De subisideaanvraag digitale overheid is 

vanaf 2023 hoger dan in 2022.

H.M. Ostendorp

VVD 20 Algemene vraag: Tijdens de presentatie van de begroting 2024 

is gesteld dat er structureel 500.000 euro extra wordt begroot. 

Kan er een overzicht/specificatie van deze nieuwe structurele 

lasten worden gegeven, waarbij wordt aangegeven wanneer de 

raad daar een besluit over heeft genomen?

Voor dit bedrag is nog geen specificatie. Met dit bedrag maken we ruimte in de begroting voor 

nieuwe lasten die ontstaan uit knelpunten in de uitvoering van het bestaande beleid en de 

realisatie van het uitvoeringsprogramma. Het college wil samen met raad het gebruik van deze 

stelpost bespreken.

K.A. Maier

VVD 21 Blz. 30 – Verblijfsbelasting: Kunnen de uitkomsten van het 

onderzoek naar het forfait voor de verblijfsbelasting met de 

gemeenteraad worden gedeeld?

Ja, dat kan. Het onderzoeksrapport is als bijlage toegevoegd aan de beantwoording. Het 

complete voorstel voor het nieuwe forfait in de belastingverordening ontvangt u in de raad van 19 

december. U krijgt dan 3 scenario's voorgelegd.

K.A. Maier

VVD 22 Blz. 30 – OZB: In de begroting heb ik niets kunnen lezen over 

de jaarlijkse structurele verhoging van de OZB met 2%, zoals 

dit de afgelopen jaren het geval was. Klopt het dat deze niet is 

begroot?

De 2% verhoging is tot en met 2025 verwerkt. Daarna niet meer. Dit is zichtbaar in paragraaf 

Lokale Heffingen, onderdeel Opbrengsten (pagina 39 op in de webversie).

K.A. Maier

VVD 23 Blz. 40 – Netto schuldquote: Wat is de reden dat we de 

komende jaren verwachten dat ons financieringsoverschot 

omslaat naar een financieringstekort? En, wat zal dat doen met 

onze rentekosten?

De komende jaren staan grote investeringen gepland zoals renovatie/vervanging van wegen, 

vervangende huisvesting van scholen en het gemeentehuis. Hierdoor neemt onze 

financieringsbehoefte toe. Zoals beschreven op pagina 49, hebben we nog een groot bedrag 

uitstaan bij het Rijk. Dit zijn middelen die we ook voor de financiering van onze investeringen 

inzetten en waardoor we de komende jaren nog geen nieuwe lening aan hoeven trekken.

K.A. Maier

PVDA/GL 1 Organisatie - Toelichting op het 2 jaar durende 

peilstokonderzoek naar benodigde extra formatie met begroot 

bedrag (2x?) 250.000 euro. Waarom duurt het zo lang? 

Waarom dit grote bedrag? Wat wordt daar voor gedaan?

Het peilstokonderzoek wordt in 2024 uitgevoerd en duurt een aantal maanden en gelukkig geen 

2 jaar. We verwachten dat de mogelijke uitkomst is dat we structureel formatie nodig hebben op 

een aantal plekken. Dit bedrag is een inschatting van de mogelijke kosten van het onderzoek en 

mogelijke formatie uitbreiding. 

H.M. Ostendorp

PVDA/GL 2 Organisatie - Waar is de stelpost van 250.000 euro vanaf 2026 

op gebaseerd?

De stelpost is een inschatting. De uitkomsten van het peilstokonderzoek in 2024 zullen uitwijzen 

of dit bedrag een reële inschatting is.

K.A. Maier

PVDA/GL 3 Organisatie - Is voor het op orde brengen van processen en 

verbetering van effectiviteit en efficiency geen budget nodig?

Het op orde brengen van de processen en verbeteren efficiency is onderdeel van de basis op 

orde en het daarvoor gevraagde incidentele budget van 250.000.

H.M. Ostendorp

PVDA/GL 4 Organisatie - Wat is de onderbouwing van de werkbudgetten 

van 160 en 30? Komt in de voorgaande tekst niet voor

Dit budget is voor 2024 opgebouwd uit tijdelijke inhuur van projectleider opvang asielzoekers, 

budget HR, onderzoek samenwerken in de regio en herstart toekomstoriëntatie. Voor 2025 blijft 

dan alleen het budget HR staan. 

H.M. Ostendorp

PVDA/GL 5 Structureel meerjarenperspectief - In hoeverre is de tamelijk 

riante uitgangspositie van 2024 en 2025 afhankelijk van het 

halen van de ZBB maatregelen?

Beperkt afhankelijk. De te realiseren taakstelling in 2024 is namelijk € 37.000 en in 2025 € 

235.000. Het structureel resultaat is in 2024 en 2025 respectievelijk ruim € 1 miljoen en € 3 

miljoen positief. De te realiseren taakstellingen hebben een beperkte invloed op het perspectief.

K.A. Maier
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PVDA/GL 6 Structureel meerjarenperspectief - ‘Vanaf 2026 creëren we 

financiële ruimte van € 250.000 voor een eventuele structurele 

behoefte. Ook reserveren we structureel € 500.000 voor de 

realisatie van ambities uit het Uitvoeringsprogramma 

coalitieakkoord gemeente Buren 2022-2026’: hoe verhoudt 

zich dat tot het structurele tekort van het meerjarenperspectief 

na 2025?

De genoemde extra kosten maken onderdeel uit van het financieel perspectief, opgenomen in de 

Financiële beschouwingen. In de jaren 2026 en 2027 is sprake van een tekort. Houden we 

rekening met de septembercirculaire 2023 dan is dit tekort in 2026 minimaal en vanaf 2027 

verwachten we een structureel positief saldo.

K.A. Maier

PVDA/GL 7 Programmaonderdeel Ruimte - Is de Vogelezangseweg het 

enige onderdeel van het GVVP dat aangepakt wordt in 2024?

Nee, we houden eind oktober 2023 telllingen die we meenemen in de uitwerking van het GVVP in 

2024.

J.P. Neven

PVDA/GL 8 Programmaonderdeel Ruimte - Welk bedrag is er 

gereserveerd voor klimaatadaptatie?

Er is een jaarlijks structureel budget opgenomen van € 52.500 voor klimaatadaptatie. Hiervan 

worden de kosten gedekt voor de organisatie- en programmakosten van de 

samenwerkingsagenda van de regionale adaptatie strategie (RAS) in de regio. Ook de kosten 

voor lokale projecten rondom klimaatadaptatie worden gedekt, zoals het NK tegelwippen. 

Daarnaast wordt het budget ingezet bij integrale projecten in de gemeente, zoals het aanleggen 

van koelteplekken met watertappunten.

Aanvullende, incidentele plannen kunnen worden voorgesteld met dekking uit de reserve 

duurzaamheid.

E.M. de Bas

PVDA/GL 9 Programmaonderdeel Ruimte - Wordt bij het bedrag dat 

begroot is voor de riolering (p. 18) ook geld gereserveerd voor 

alternatieve klimaatadaptatiemaatregelen zoals bijv. het 

inzetten van regenwater-afkoppelcoaches, aanleggen Wadi’s 

e.d.?

De inzet van afkoppelcoaches kunnen we dekken met het budget Klimaatadaptatie. Dit is een 

onderdeel van Klimaatbewust Buren. Wadi's en andere hemelwatervoorzieningen zijn 

opgenomen in de voorziening Maatregelplan neerslagbestendigheid.

J.P. Neven

PVDA/GL 10 Programmaonderdeel Ruimte - Woningisolatie. Op basis van 

de ervaring van 2023: waar is het budget voor 2024 op 

gebaseerd? Hoeveel woningen worden daadwerkelijk 

geïsoleerd?

In 2023 zijn we vooral bezig geweest met de voorbereiding van een grootschalige isolatie-

aanpak. Die is nu in de afrondende fase, met actielijnen die vanaf 2024 (en doorlopend in 

2025/2026) uitgevoerd worden met specifieke Rijksgelden: 

- Het project EnergieVitaal (gestart in oktober 2023) dat inwoners - voornamelijk huurders die te 

maken hebben met energiearmoede – helpt met kleine energiebesparende maatregelen. Dit 

project loopt door in 2024 en het doel is om (minimaal) 160 huishoudens te helpen.

- De Lokale Aanpak Isolatie Koopwoningen, voor grote energiebesparende maatregelen aan 

koopwoningen. We verwachten dat daarmee circa 425 huishoudens worden geholpen en met 

name huishoudens met een krappe beurs.

Voor verdere informatie verwijzen wij naar RIbrief D.152679 besparen, isoleren en meer.

E.M. de Bas
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PVDA/GL 11 Programmaonderdeel Sociaal Domein - Heeft u een 

risicoparagraaf opgenomen om na het afstoten van het 

vastgoed budget beschikbaar te hebben voor het beschikbaar 

hebben per kern van een ontmoetingsplaats, bijvoorbeeld voor 

voorkomen van eenzaamheid (doelstelling sociaal domein)?

Het uitwerkingskader voor Vastgoed en Accommodaties richt zich voor wat betreft 

accommodaties met name op de accommodaties op het gebied van leefbaarheid en ontmoeting. 

Op dit moment wordt onderzocht welk van het gemeentelijk vastgoed eventueel verkocht kan 

worden. Het uitwerkingskader Vastgoed en Accommodaties streeft ernaar de verschillende 

ruimtes en accommodaties in de kernen optimaal te benutten én te voldoen aan de behoeftes in 

de kernen. Daarbij hoeft de gemeente geen eigenaar te zijn van vastgoed om 

ontmoetingsplekken te hebben die kunnen bijdragen aan doelen vanuit het sociaal domein. 

Momenteel wordt in iedere kern gekeken wat de mogelijkheden zijn voor het in stand houden van 

een ontmoetingsplaats en op welke manier. Dit middels een participatie traject. Wellicht kunnen 

er mogelijk slimme combinaties worden gemaakt zoals de samenwerking opzoeken met andere 

voorzieningen waar ontmoeting plaats vindt. Feit is wel dat er slechts incidenteel geld 

beschikbaar is voor de uitvoering van het uitwerkingskader Vastgoed en Accommodaties en dat 

we een flinke ZBB-opgave voor vastgoed hebben.

K.A. Maier

PVDA/GL 12 Programmaonderdeel Sport, cultuur, onderwijs - Bij culturele 

activiteiten staat alleen “bijwonen”, niet “organiseren”. Wat is 

de reden om dit zo te benoemen?

De tekst is overgenomen uit de begroting van 2022 en 2023 en niet aangepast. Indien de raad 

deze tekst wenst aan te passen, dan is de begroting daar het moment voor.

M.Bettink-Pierik

PVDA/GL 13 Programmaonderdeel Sport, cultuur, onderwijs - Wordt in de 

Startnotitie Vrijwilligerswerk ook de problematiek rondom de ex-

papierophalers meegenomen? Zo nee, waar zien we dat 

terug?

Dit is een politieke vraag, die kan gesteld worden tijdens de behandeling van de begroting op 9 

november.

M.Bettink-Pierik

PVDA/GL 14 Programmaonderdeel Sport, cultuur, onderwijs - Wat gebeurt 

er met de 1,25 miljoen extra ZBB kosten (2024-2026) voor het 

behalen van de doelstelling vastgoed / accommodaties?

De extra kosten zijn bedoeld voor het inhuren van medewerkers op de reguliere taken. Het 

reguliere werk blijft bestaan zolang er geen vastgoed is afgestoten of andere constructies voor 

beheer zijn geregeld. Omdat de ZBB doelstelling op personeel al is gerealiseerd, is er 

onvoldoende capaciteit om het reguliere werk uit te voeren.

K.A. Maier

PVDA/GL 15 Programmaonderdeel Risico’s - ‘Uitblijven stikstofbeleid kan 

nadelige gevolgen hebben voor agrarische sector en regionale 

ambities omtrent economie en wonen’: Is er geen 

beheermaatregel bij PFAS en Stikstof?

Nee, hier in het rivierengebied hebben we niet zo sterk te maken met kwetsbare natuur zoals 

bijvoorbeeld op de Veluwe. Bouwen en economie kunnen dus meestal doorgaan. Bij grote 

bouwprojecten kan er vertraging optreden, maar is er vaak wel een route om realisatie mogelijk 

te maken. Voor agrarische sector is het anders, omdat de emissiefactoren momenteel ter 

discussie staan. Hierdoor is het niet duidelijk wat de waarden zijn waarmee gemeten en gerekend 

moet worden. Medio juli volgend jaar wordt er meer duidelijkheid verwacht.

J.P. Neven
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PVDA/GL 16 Programmaonderdeel Risico’s - ‘Huisvesting statushouders, 

taakstelling is opgehoogd. Risico van meerkosten bij extra 

opvang’: Graag meer uitleg van dit risico, ook in relatie tot 

samenwerking met andere gemeenten.

Als een gemeente extra statushouders opvangt, kan dit zowel voor- als nadelen hebben. 

Hieronder staan enkele risico’s die een gemeente kan lopen bij het opvangen van extra 

statushouders:

1. Financiële lasten: Gemeenten zijn verantwoordelijk voor de huisvesting van statushouders. 

Hiervoor krijgt de gemeente een vergoeding van het rijk. Een hogere taakstelling betekent ook 

een hogere rijksbijdrage. Financiële risico is nihil;

2. Integratieproblemen: Het kan moeilijk zijn voor statushouders om te integreren in de 

Nederlandse samenleving. Dit kan leiden tot spanningen tussen de statushouders en de lokale 

bevolking;

3. Wachtlijsten: Door de toename van het aantal statushouders kan de wachttijd voor andere 

woningzoekenden toenemen;

4. Overbelasting van voorzieningen: Een toename van het aantal inwoners kan leiden tot 

overbelasting van voorzieningen zoals scholen, gezondheidszorg en openbaar vervoer.

Het risico in de begroting heeft niet alleen betrekking op de statushouders, maar ook op 

asielzoekers.

E.M. de Bas

PVDA/GL 17 Programmaonderdeel Onderhoud Kapitaalgoederen - Wat zijn 

de gevolgen voor de gebruikers van het in rekening brengen 

van kostprijs dekkende huren voor gemeentelijk vastgoed?

Dit betekent dat betreffende gebruikers in de toekomst veel meer huur moeten gaan betalen. In 

een aantal gevallen wordt nu helemaal niks betaald. Overigens, indien gewenst, staat het de raad 

vrij om daar een (subsidie)regeling tegenover te stellen om maatschappelijke gebruikers (deels) 

te compenseren voor de extra huurlast.

K.A. Maier

PVDA/GL 18 Programmaonderdeel Onderhoud Kapitaalgoederen - Wat zijn 

de mogelijke gevolgen van de bij Gebouwen genoemde 

risico’s?

Extra budgetvraag voor duurzaamheidsmaatregelen bij de actualisatie van het beheerplan 

onderhoud gebouwen (2024/2025). Mochten er dorpshuizen weer in eigendom van de gemeente 

komen, dan is hier extra budget voor nodig. 

K.A. Maier

PVDA/GL 19 Programmaonderdeel Onderhoud Kapitaalgoederen - Bij 

ontwikkelingen Groen wordt niets gezegd over de toenemende 

risico’s van schade en herstelkosten door bijvoorbeeld 

klimaatverandering, en ook niet over de steeds groter 

wordende opgave om de biodiversiteit te herstellen. Waarom 

staat dat niet benoemd?

We nemen deze zaken mee in de nieuwe plannen beleid en beheer groen (2024/2025). Ook 

biodiversiteit krijgt hierin een grotere rol. Het team duurzaamheid wordt nauw betrokken bij het 

opstellen van de nieuwe plannen. 

J.P. Neven

PVDA/GL 20 Programmaonderdeel Onderhoud Kapitaalgoederen - Bij 

Openbare verlichting staat niet aangegeven wat de kosten of 

baten zijn van circulair materiaalgebruik.  Ook niet bij 

vervanging verkeersborden. Is dat inzichtelijk?

Nee, dat is niet inzichtelijk. We maken gebruik van het beschikbare aanbod binnen het 

beschikbare budget, wat al zoveel mogelijk circulair is. Dit geldt ook voor de verkeersborden.

J.P. Neven

PVDA/GL 21 Programmaonderdeel Gemeenschappelijke regelingen - 

Voetnoot accountant bij risico overdracht stortplaats. Hoe 

kwantificeert de accountant dit risico? Hoe is de 4,7 miljoen tot 

stand gekomen?

Het risico is het meest waarschijnlijke toekomstbeeld op basis van de huidige gegevens. De 4,7 

miljoen is tot stand gekomen uit berekeningen, waardoor dit bedrag door rente vanuit de 

provincie zal groeien tot de beoogde 12,7 miljoen die in 2034 nodig is voor de overdracht van de 

stortplaats aan de provincie.

J.P. Neven

PVDA/GL 22 Programmaonderdeel Gemeenschappelijke regelingen - Heeft 

de ODR geen risico’s begroot voor inwerkingtreding 

Omgevingswet?

Op basis van eerdere onderzoeken en doorrekening van ODR, wordt het financieel effect van de 

Omgevingswet en Wkb op korte termijn ingeschat op € 90.000. Het financiële risico voor de ODR 

is beperkt. Voor de langere termijn zijn de financiële effecten voor de ODR moeilijk te bepalen. 

Dit is voor de Omgevingswet mede afhankelijk van beleidskeuzes die gemeenten gaan maken in 

de omgevingsplannen. Voor de Wkb zijn de effecten afhankelijk van hoe de gefaseerde invoering 

van de bouwwerken in de hogere risicoklassen gaat plaatsvinden.

J.P. Neven
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PVDA/GL 23 Programmaonderdeel ZZB - Welk deel van de getallen bij niet 

haalbaar/vertraagd is niet haalbaar en welk deel is vertraagd?

Van de originele ZBB-bezuinigingen is € 69.000 in 2027 niet haalbaar. Het restant van de 

bedragen is vertraagd en nog te realiseren. Voor 2024 is € 596.000, voor 2025 € 454.000 en 

2026 € 434.000 vertraagd. 

K.A. Maier

PVDA/GL 24 Programmaonderdeel ZZB - Wat betekent dit voor het Sociaal 

Domein?

Zoals verteld tijdens de beeldvormende avond van 26 september 2023, hebben we binnen het 

sociaal domein de ZBB-opgave behaald.

M.Bettink-Pierik

PVDA/GL 25 Programmaonderdeel ZZB - Zijn het overschot Jeugdzorg en 

het tekort WMO structureel te noemen?

We gaan niet uit van structurele overschotten en tekorten. We streven ernaar om iedere 

begroting reëel te ramen op basis van de op dat moment bekende gegevens. In de nu 

opgestelde meerjarenbegroting zijn geen structurele overschotten op jeugdhulp en tekorten op 

Wmo begroot. 

M.Bettink-Pierik

PVDA/GL 26 Programmaonderdeel ZZB - Welke ZBB besparingen zijn 

daadwerkelijk gerealiseerd na 2024?

Een lijst van de op dit moment bekende, gerealiseerde, besparingen is opgenomen op pagina 71. 

We gaan er van uit dat we hier gedurende 2024 € 37k (uit de eerste tabel op pagina 72) aan 

kunnen toevoegen. 

K.A. Maier

D66 1 Blz. 4 - In enkele gevallen hebben we de activiteiten 

geactualiseerd, met andere woorden aangepast naar de 

huidige situatie. De formulering wijkt in die gevallen iets af van 

de oorspronkelijke teksten in het uitvoeringsprogramma. 

Kunt u aangeven welke formuleringen dit zijn?

Een aantal activiteiten is een jaar doorgeschoven. Soms om ruimte te creeren voor het op orde 

brengen van de basis. In een aantal gevallen omdat de planning in het Uitvoeringsprogramma 

niet realistisch bleek. We nemen deze aanpassingen mee in de evaluatie van het 

Uitvoeringsprogramma. De evaluatie is eind 2024 gereed.

K.A. Maier

D66 2 Blz. 5 - De Toekomstoriëntatie krijgt een herstart. Het 

toekomstprofiel leeft echter onvoldoende bij de raad en de 

organisatie. Daarom gaan wij met elkaar een nieuw en 

uitvoerbaar Toekomstprofiel 2.0 formuleren

Waaruit blijkt dat de pas vastgestelde Toekomst oriëntatie  

onvoldoende leeft bij de raad?

Zie vraag GB 1 H.M. Ostendorp

D66 3 Blz. 11 - Herbestemming gemeentehuis Begroting 2026  196       

Begroting 2027  - 62 

Kunt u dit verschil uitleggen?

Dit is conform het vastgestelde raadsvoorstel Herbestemming gemeentehuis (5. Financien) en 

als zodanig in de begroting verwerkt.

K.A. Maier

D66 4 Blz. 13 - Wonen: We werken met aanjagers om bestaande en 

nieuwe plannen sneller van de grond te krijgen.

Wat zijn ‘aanjagers’? Wie zijn dit, eigen personeel ?

De projectleiders ruimtelijke ontwikkeling werken ook als aanjager. Een aanjager is een stuwende 

kracht. Momenteel is dat "eigen personeel".

J.P. Neven

D66 5 Blz. 13 - De  visie op recreatie en toerisme. We komen in 2024 

tot een uitvoeringsplan dat door het college wordt vastgesteld.

Op welk moment wordt de gemeenteraad, voor de 

vaststelling, nog betrokken?

We geven in 2024 invulling aan het uitvoeringsplan, ter vaststelling door het college. Onderdeel 

van de invulling is een voorstel tot het informeren van de gemeenteraad.

K.A. Maier

D66 6 Blz. 17 - We leveren bij een komend RES-bod geen extra 

landbouwgrond in.

Is hier niet het woordje ‘goede’ landbouwgrond vergeten?

Deze tekst is overgenomen als afspraak 4.4 uit het coalitie akoord en dat vermeld niet het woord 

"goede".

E.M. de Bas

D66 7 Blz. 22 - In 2023 is er een leerlingenprognose uitgevoerd. Dit 

betekent dat we het IHP moet herijken.

Wat kunnen we verwachten aan bv extra financiën die 

nodig zijn, kunt u vast een schatting aangeven?

Het IHP is een programma dat iedere 4 jaar herijkt moet worden op basis van onder andere 

meerjaren onderhoudsplannen en leerlingaantallen. Er is op dit moment nog geen schatting te 

maken over eventuele extra benodigde financiën. Daar wordt nog onderzoek naar gedaan.

M.Bettink-Pierik
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D66 8 Blz. 25 - Eind 2024 hebben alle kernen een kernagenda. 

Hiervoor stellen wij in 2023 incidenteel € 5.000 per kern 

beschikbaar (totaal: € 75.000).

Hoe houden de inwoners hier zicht op?

Zoals in de begroting staat vermeld vindt de uitrol van de kernagenda's gefaseerd plaats in 2024, 

2025 en 2026 (zie pagina 25). De inwoners zorgen samen met de kerregisseurs voor de 

ontwikkeling van de kernagenda. Zij zijn vanuit participatie onderdeel van het proces en hiermee 

dus direct betrokken. 

K.A. Maier

D66 9 Blz. 37 - Realisatie nieuw gemeentehuis: Vertraging door 

krappe arbeidsmarkt, bezwaarprocedures, PFAS en 

stikstofbeleid van het Rijk.

Eerder leek PFAS en stikstofbeleid geen probleem te zijn 

(er was nog niet naar gekeken want dit werd niet verwacht 

was het antwoord op vragen van D66)

Kan dit een zodanige vertraging opleveren dat we langer 

moeten (terug) huren, en is dit eventueel mogelijk en wat 

gaat dat kosten per jaar?

PFAS: Een mogelijke vertraging is hierbij niet aan de orde. Het uitgangspunt is een gesloten 

grondbalans (geen afvoer). Hiernaast is de aanwezigheid van PFAS onwaarschijnlijk op deze 

locatie.

Stikstofbeleid: Tijdens de toekomstige exploitatiefase is er geen Stikstof depositie toename 

verwacht. Voor de bouwfase is wel een beperkte (tijdelijke) depositie toename verwacht. Hier 

wordt een compensatiemaatregel onderzocht om de inzet van duurder elektrisch bouwmaterieel 

te beperken. Het is niet aannemelijk dat dit voor vertraging zorgt.

K.A. Maier

D66 10 Blz. 40 - Bij de tabel staat: We onderscheiden voor elk 

kengetal drie categorieën: ‘gezond’ (groen), ‘neutraal’ (geel) en 

‘risicovol’ (oranje):

Deze kleuren komen niet terug in de tabel en is zo moeilijk 

te lezen/interpreteren. Kunt u deze tabellen 

verduidelijken?

In de begroting 2024 nemen we de tabel met signalerings-waarden over uit de jaarstukken 2022 

om eenheid te creëren. De kleurstelling is hierbij aangepast aan de lay-out van de begroting. Per 

abuis is de begeleidende zin niet aangepast. De juiste zin moet zijn: 

We onderscheiden voor elk kengetal drie categorieën: 

- ‘gezond’ (minst risicovol)

- ‘neutraal’

- '(meest) risicovol’

K.A. Maier

D66 11 Blz. 42 - Speelgelegenheden (geen beheerplan beschikbaar) 

en is blijkbaar  ook niet actueel?

Dit correspondeert niet met de eerder genoemde plannen 

in de begroting

Spelen is samen met Sport&Gezondheid opgenomen in het nieuw op te stellen beleid. Er is nu 

geen beheerplan, alleen een beleidsplan van Spelen, dat niet meer actueel is. Als het nieuwe 

beleid Sport&Gezondheid is vastgesteld, volgt de uitwerking.

J.P. Neven

D66 12 Blz. 45 - Ten aanzien van de maatschappelijke 

accommodaties wordt per kern het gesprek gevoerd met 

inwoners en stakeholders en worden scenario's uitgewerkt die 

beschrijven waarom we welke accommodaties in stand willen 

houden en op welke wijze. De uitkomsten van dit traject vormt 

de basis voor verdere besluitvorming. Risico's: In de 

onderhoudsvoorziening is geen dekking opgenomen voor 

renovatie, vervanging, uitbreiding van de panden en eventuele 

nieuwbouw. Ook is er geen dekking opgenomen voor extra 

(bovenwettelijke) duurzaamheidsmaatregelen.

Wanneer kan de gemeenteraad de uitkomsten van deze 

gesprekken verwachten, er wordt geen tijdpad genoemd?

In het uitwerkingskader Vastgoed en Accommodaties is een tijdpad van twee jaar opgenomen, 

waarbij het eerste jaar is ingeruimd voor het participatietraject met de kernen voor 

accommodaties (spoor 1). Het tweede jaar is gepland voor spoor 2 van het uitwerkingskader 

Vastgoed en accommodaties.

K.A. Maier
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D66 13 Blz. 53 - Continue verder verbeteren van de BIO-maatregelen 

en de mate waarin de organisatie voldoet aan landelijke 

richtlijnen als ENSIA en NIB2 (de opvolger van BIO)

Wordt met NIB2 eigenlijk NIS2 bedoeld?

Nee. 

NIS2 en NIB2 zijn termen die door elkaar worden gebruikt. NIS2 staat voor de Europese richtlijn, 

NIB2 staat voor de Nederlandse richtlijn. De inhoud is hetzelfde, alleen de reikwijdte verschilt. De 

wet wordt medio / eind 2024 van kracht. De normen komen grotendeels overeen met de BIO 

(Baseline Informatiebeveiliging Overheid).

NIB2 geldt straks voor banken, zorginstellingen, vervoerders, fabrieken die voedsel of andere 

belangrijke huishoudelijke artikelen maken en voor Managed Service Providers (msp’s). In 

principe vallen kleinere bedrijven niet onder de NIB2 wetgeving. De grens komt, naar 

verwachting, te liggen op 10 miljoen aan jaarinkomsten of vijftig medewerkers. Vooral voor 

leveranciers worden de normen aangescherpt. Omdat de overheid nog bezig is met de 

uitwerking, hebben we nog geen concrete stappen genomen. We houden nauwlettend het NCSC 

(Nationaal Cyber Security Centrum) en de IBD (Informatiebeveiligingsdienst) in de gaten voor 

berichtgeving en uitvoeringsplannen. 

K.A. Maier

D66 14 Blz. 55 - Rechtmatigheidsverantwoording: deze moet nog 

bepaald worden.

Waarom is dit nog niet gebeurd en hoe worden wij op de 

hoogte gehouden?

Onze werkzaamheden komen voort uit de Kadernota rechtmatigheid van de commissie BBV. Die 

is in oktober verschenen en was nog niet beschikbaar bij het schrijven van de begroting. We 

stemmen nader af met Auditcommissie. 

K.A. Maier

D66 15 Blz. 58 - De accountant wijst de gemeenten erop dat het 

maximale risico binnen de GR Avri met betrekking tot de 

toekomstige overdracht van de stortplaats vele malen hoger is 

dan het ingeschatte risico.

Hoe moeten wij dit verstaan, lopen wij nog meer risico dan 

wij nu rekening mee houden en hoeveel dan en wanneer 

kan dit een feit gaan worden?

De minimale en maximale risico's zijn onderzocht. Er is een toekomstplan gemaakt op basis van 

het meest waarschijnlijke risico. De aanbeveling van de accountant bevestigt dat de huidige 

situatie in orde is, maar benadrukt dat we de situatie in de gaten moeten blijven zouden, zoals we 

nu al doen, zodat we indien nodig tijdig kunnen ingrijpen bij toekomstige ontwikkelingen.

J.P. Neven

D66 16 Blz. 20 - Enkele verschuivingen van taken binnen deze 

taakvelden Welke verschuivingen zijn dit?

In onderstaande tabel staan de oude en de nieuwe taakvelden opgenomen. 

De verschoven taken zijn terug te vinden in de iv3-voorschriften. 

M.Bettink-Pierik

D66 17 Blz 21 - De mutaties tgv reel ramen Jeugd en reel ramen 

WMO zijn bijna omgekeerd identiek.

Reëel ramen Jeugd  472    ~   Reëel ramen Wmo  - 472

Is dit toeval? en wat is de relatie met de stelpost?

We gebruiken het overschot op jeugd om het tekort op Wmo af te dekken. Omdat de cijfers 

waarop deze wijzigingen gebaseerd zijn maar van een beperkt aantal jaren is, hebben we een 

stelpost opgenomen. Het hierop opgenomen bedrag is het verschil tussen het overschot en het 

tekort. Hierdoor zijn de bedragen zo goed als identiek.  

M.Bettink-Pierik
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PCG 1 Pagina 6 2e alinea, 2e regel: de VNG adviseert om reëel te 

ramen. Vraag: dat doen we toch altijd al?

Klopt, maar wat hier wordt bedoeld is dat de VNG gemeenten adviseert tekorten juist te laten 

zien en niet al te gaan bezuinigen. Door reëel te ramen zouden de tekorten juist zichtbaar 

worden.

K.A. Maier

PCG 2 Pag. 7 2e alinea laatste regel: Er zijn diverse bouwprojecten in 

voorbereiding. Vraag: kunnen we nu al op de hoogte gebracht 

worden over welke bouwprojecten?

De raad is tijdens bijeenkomsten specifiek voor de raad geïnformeerd:

Op 7 juni 2023 informatie over toekomstige mogelijke locaties. Op 26 oktober 2023 over lopende 

woningbouwprojecten (beeldvormende bijeenkomst). In 2024 hopen we de eerste projecten zo 

ver te hebben dat die kunnen worden gepresenteerd. 

J.P. Neven

PCG 3 Pag. 9: Komt door de nieuwe uitgaven het door het ZBB traject 

gerealiseerde begrotingsevenwicht, vanaf 2026 niet opnieuw in 

gevaar?

In onderstaande tabel moet de 347 in het jaar 2027 voor het afstoten van vastgoed ook 95 zijn. 

Daarmee komt het saldo van nog te realiseren maatregelen in 2027 op 305.

Als één van bovenstaande posten niet gerealiseerd kan worden betekent dit een nadeel voor het 

saldo van de begroting. Voor nu gaan we ervan uit dat deze maatregelen gerealiseerd gaan 

worden. Daarmee komt het gerealiseerde begrotingsevenwicht niet in gevaar.

K.A. Maier

PCG 4 Pag. 30 onderaan: Waarom is hier de jaarlijkse stijging van 

deze belasting niet meegenomen?  Idem pag 31 onderaan?

Toeristenbelasting/verblijfsbelasting: In 2023 is het forfait voor vaste – en seizoensplaatsen 

onderzocht. Een forfait mag maar 25% afwijken van de werkelijkheid. 

Het onderzoek is recent afgerond. Omdat het forfait wijzigt per 2024, kan de raad een keuze 

maken: het nieuwe – hogere – forfait leidt  tot een toename van de opbrengst. Of kiest de raad 

voor dezelfde geraamde eindopbrengst en verlaagt dan het tarief per persoon per nacht.

Omdat de raad deze keuze in december 2023 maakt voor belastingjaar 2024, is het beoogde 

tarief uit de kadernota van € 1,29 bevroren voor de jaren erna.

Grafrechten: het begraafplaatsenbeleid wordt geëvalueerd. Het tarief is niet kostendekkend. 

Omdat de raad hierin nog keuzes moet maken, is het niet mogelijk een tarief te voorspellen. 

Bovendien indexeren we de tarieven met de jaarlijkse BBP index die voor de komende jaren nog 

niet bekend is.

K.A. Maier

PCG 5 Pag. 35: realisatie nieuw gemeentehuis: Vraag: hoe zit het met 

de doorlopende zaken en contracten vanuit de huidige 

eigendoms situatie? Komen hiervan nog lasten ten laste van 

de begroting 2024?

De gemeente Buren is met ingang van 25 augustus 2023 geen eigenaar meer van het huidige 

gemeentehuis, maar huurder. De gebruikerslasten (w.o. OZB gebruikersgedeelte, huur, 

energiekosten, beveiliging, onderhoudskosten etc.) komen ten laste van de gemeente. Dit is 

opgenomen in de begroting 2024. 

K.A. Maier

PCG 6 Net onder de helft van de pagina 40: ons 

financieringsoverschot omslaat in een financieringstekort. 

Graag nadere toelicht/onderbouwing?

Zie vraag VVD, nummer 23 K.A. Maier

PCG 7 Pag. 43: begraafplaatsen Vraag; wanneer komt de evaluatie 

van het begraafplaatsenbeleid?

Er is een evalutatie (inventarisatie en analyse) opgesteld. Het streven is om de belangrijkste 

thema's nog dit jaar met de raad te bespreken. 

J.P. Neven

PCG 8 Pag. 54 bovenaan, tweede bullit: Hoe wordt de extra inzet van 

personeel voor het uitwerken van van het plan voor het nieuwe 

gemeentehuis verrekend en bijgehouden?

De extra inzet (deelname werkgroepen) vindt hoofdzakelijk plaats binnen de reguliere 

werktijden/werkzaamheden. Mogelijke knelpunten worden aangegeven en besproken in het MT. 

Wanneer hierdoor moet worden ingehuurd, wordt dit betaald uit het budget Inhuur derden 

(projectsecretaris).

K.A. Maier
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PCG 9 Pag. 57 GR: Regionaal Archief Rivierenland vermogen eigen: 

7.595, Vreemd: 7.595. Vraag: Vorig jaar was dit nog 

respectievelijk 465 en 321. Waar komt deze groei vandaan? 

Op pagina 63 onderaan staan weer andere getallen die 

opnieuw niet aansluiten op de begroting 2023!! Dit lijkt wel 

abacadabra!

Op pagina 57 staat een verkeerd bedrag aan eigen vermogen, door een fout in de formule die is 

gebruikt. Het is in werkelijkheid € 508.000, wat overeenkomt met de tabel op pagina 63. 

De afwijking met de begroting 2023:

In de begroting 2023 van de RAR Bijlage 2b Begroting RAR.pdf staat de geprognosticeerde 

balans. Hier noemen ze een post letterlijk ‘vreemd vermogen’ terwijl in werkelijkheid alle 

daaronder liggende korte en langlopende verplichtingen ook moeten worden meegenomen in de 

berekening van het vreemd vermogen. Bij de begroting 2024 hebben we de korte en langlopende 

verplichtingen wel meegenomen in de berekening waardoor de afwijking ontstaat t.o.v. de tabel in 

onze begroting 2023.

H.M. Ostendorp

PCG 10 Pag. 72 bezuinigingen sociaal domein: Krijgt de raad in 2024 

nog voorstellen waarover besloten moet gaan worden om de 

bezuinigingen te realiseren?

De bezuinigingen voor 2025 zijn al in de begroting verwerkt en daarmee gerealiseerd. Er volgen 

dus geen voorstellen meer hierover. 

M.Bettink-Pierik
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